



Special Advisory Council for
MYANMAR

မြန်မာ စစ်အုပ်စုအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ အစည်းအဝေးများအား မထိမဲ့မြင်ပြုကာ အကြမ်းဖက်မှုများကို ရည်ရွယ်လုပ်ဆောင်နေသည်

နေ့စွဲ။ ၂၇ စက်တင်ဘာ ၂၀၂၁

ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေဖြင့် လွန်ခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ် နှစ်ပတ်အတွင်း နယူးယောက်မြို့နှင့် ဂျီနီဗာမြို့များတွင် အစည်းအဝေးများ ကျင်းပနေသည့်အချိန်တွင်ပင် မြန်မာ စစ်အုပ်စုအနေဖြင့် အလွန်အမင်း အကြမ်းဖက်သည့် လုပ်ရပ်များကို ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည့်အတွက် ၎င်းတို့အား အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းအဖြစ် သတ်မှတ်သင့်သည်ဟု မြန်မာနိုင်ငံအရေး အထူးအကြံပေးကောင်စီမှ ပြောကြားလိုပါသည်။

ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေညီလာခံနှင့် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ ညီလာခံတို့ စတင်လာသည်နှင့် တစ်ပြိုင်နက် မြန်မာနိုင်ငံအရေးကိစ္စသည်လည်း နိုင်ငံတကာ၏ အသေးစိတ်စောင့်ကြည့်ခြင်းခံရမှုကို ကြုံတွေ့လာရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအား စစ်အုပ်ချုပ်ရေးပြန်လည်အသက်သွင်းလိုသည့် တပ်မတော်သည် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ၏ အဖွဲ့အစည်းနှစ်ခုအနေဖြင့် ညီလာခံများ ကျင်းပနေစဉ်တွင်ပင် ပြည်သူများအား လူသိရှင်ကြား ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်းနှင့် သတ်ဖြတ်ခြင်းများကို ကျူးလွန်ခဲ့ပါသည်။ စစ်အုပ်စုအနေဖြင့် ဒီမိုကရေစီအရေး တက်ကြွလှုပ်ရှားသူများ၏ နှစ်နှစ်သားအရွယ် ကလေးငယ်များ အပါအဝင် မိသားစုဝင်များအား ဓားစာခံအဖြစ် ဖမ်းဆီးခြင်း၊ ၎င်းတို့ သတ်ဖြတ်ခဲ့သော အရပ်သားပြည်သူများ၏ မိသားစုဝင်များနှင့် မိတ်ဆွေများမှ ၎င်းကြွင်းကျန်ခန္ဓာများအား ပြန်လည်သယ်ယူရန် လာရောက်ကြသည့်အခါတွင် ဖောက်ခွဲပစ်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် သေဆုံးသူများ၏ အလောင်းများအောက်တွင် မြေမြှုပ်မိုင်းများ တပ်ဆင်ထားခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။

“ဒါတွေဟာ ၂၀၀၀ ခုနှစ် နှစ်လယ် ကာလတွေတုန်းက အီရတ်သဲကန္တာရမှာ အစပြုလာတဲ့ IS (Islamic State) အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းက ကျူးလွန်ခဲ့တဲ့ လုပ်ရပ်တွေပါပဲ။ ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂလိုခြံရေးကောင်စီအနေနဲ့ တပ်မတော်ကို အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းအဖြစ် ကြေညာတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်ကို ချက်ချင်းအစပြုရပါမယ်။” ဟု မြန်မာနိုင်ငံအရေး အထူးအကြံပေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် Chris Sidoti မှ ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ယုံကြည်စိတ်ချနိုင်သည့် အစီရင်ခံစာများအရ စစ်အုပ်စုအနေဖြင့် ကလေးငယ်များ အပါအဝင် အရပ်သားပြည်သူများအား ရက်စက်စွာ သတ်ဖြတ်ခဲ့ခြင်း၊ ရွာလုံးကျွတ်မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း၊ အိမ်များအတွင်းထိ ပစ်ခတ်ခြင်းနှင့် အရပ်သားပြည်သူများအား သတ်ဖြတ်ခြင်းတို့ကို ချင်းပြည်နယ်၊ မကွေးတိုင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းနှင့် မန္တလေးတိုင်းတို့တွင် စက်တင်ဘာလတစ်လလုံးတွင် ကျူးလွန်ခဲ့ကြသည်။

“မင်းအောင်လှိုင်ရဲ့ တပ်ဖွဲ့ဝင်တွေဟာ ရိုဟင်ဂျာတွေကို လူမျိုးသုန်းသတ်ဖြတ်မှုကျူးလွန်ခဲ့ကြစဉ်က လုပ်ရပ်တွေအတိုင်း အခုပြန်လုပ်နေကြတာဖြစ်တယ်။ အခုချိန်မှာ ကြုံတွေ့နေကြရတဲ့ အစုလိုက်၊ အပြုံလိုက် သတ်ဖြတ်မှု ရုပ်ပုံတွေကို ၂၀၁၇ခုနှစ်မှာ ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းက ဖြစ်ရပ်ပုံရိပ်တွေနဲ့သာ နှိုင်းယှဉ်ကြည့်မယ်ဆိုရင် ဘယ်လိုကွဲပြားခြားနားမှုမျိုးကိုမှတောင် မြင်နိုင်မှာ မဟုတ်ဘူး။ အဲဒီတုန်းကလည်း အဲဒီ ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်တဲ့ ရာဇဝတ်မှုတွေအတွက် ဘယ်သူကမှ တာဝန်မခံခဲ့ဘူး။ အခုချိန်မှာ လူအများကြီး အစုလိုက်၊ အပြုံလိုက် သတ်ဖြတ်ခံနေကြရတဲ့အပြင် နိုင်ငံတစ်ဝှမ်းမှာ ရွာပေါင်းများစွာ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခံနေကြရပါတယ်။” ဟု မြန်မာနိုင်ငံအရေး အထူးအကြံပေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် Yanghee Lee မှ ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအရေး အထူးအကြံပေးကောင်စီအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းမှ မြန်မာပြည်သူလူထုကို ကာကွယ်ပေးရန် ထပ်တလဲလဲ ပျက်ကွက်မှုများအပေါ် ရှုံ့ချလိုက်ပါသည်။

“နိုင်ငံတကာ အသိုင်းအဝိုင်းအနေနဲ့ သူတို့ရဲ့ အပြောနဲ့အလုပ် မညီကြတဲ့ လုပ်ရပ်တွေနဲ့ မြန်မာပြည်တွင်းမှာရှိနေကြတဲ့ အစုအဖွဲ့များအားလုံးအနေနဲ့ အကြမ်းဖက်မှုများကို ရှောင်ရှားကြဖို့ ခပ်လွယ်လွယ်လေး အဓိပ္ပာယ်မရှိ ပြောဆိုနေတာတွေကို ရပ်တန့်ကြဖို့ ကောင်းပါပြီ။ လက်ရှိဖြစ်နေတဲ့ အကြမ်းဖက်မှုတွေနဲ့ ကပ်ဘေးဆိုးတွေရဲ့ တကယ့် အရင်းအမြစ်က တပ်မတော်ကြောင့် ဆိုတာကိုလည်း

နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းအနေနဲ့ ကောင်းကောင်းသိကြပါတယ်။” ဟု မြန်မာနိုင်ငံအရေး

အထူးအကြံကောင်စီအဖွဲ့ဝင် Marzuki Darusman မှ ပြောကြားခဲ့ပါသည်။